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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

 

2. Maria Antonsson (MP) och Therese Carlborg (M) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll. 

 

3. Protokollet justeras den 16 juni 2017. 

 

4. Anmäldes att protokollet från den 17 maj 2017 justerades 

den 19 maj 2017. 

 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2   

Vårdplanering 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit gällande vårdplanering. Av 

förslaget framgår att avsändaren har erfarenhet av att 

representanter från landstinget inte deltar på 

vårdplaneringsmöten, vilket resulterar i att stadsdelsnämndens 

representanter inte får kännedom om vilka behov de sjuke har 

efter hemgång från sjukhuset. Avsändaren föreslår att 

”Östermalms stadsdelsnämnd i samverkan med pensionärs- och 

handikapporganisationer analyserar problemet med 

vårdplanering och planerar verksamheten för sin 

hemtjänstpersonal så att nämnden också kan tillämpa 5 kap 4 § 

socialtjänstlagen”.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 maj 2017. 

Dnr 2017-300-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Enskilda hemtjänstutförare 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I medborgarförslaget föreslår avsändaren att stadsdelsnämnden 

säger upp avtalen med de privata utförarna för att i 

fortsättningen bedriva all hemtjänst i egen regi.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 maj 2017. 

Dnr 2017-301-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Ansökan om verksamhetsbidrag till föreningen 
Convictus – Bryggan Hjorthagen på Östermalm för år 
2017 
 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beviljar verksamhetsbidrag om 250 000 

kronor till föreningen Convictus, verksamhet Bryggan 

Hjorthagen. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden beslöt den 18 april 2017 att återremittera 

ärendet till förvaltningen. 

 

Convictus-Bryggan Hjorthagen ansöker om föreningsbidrag i 

form av verksamhetsbidrag om 250 000 kr. Bryggan Hjorthagen 

drivs av föreningen Convictus och är en dagverksamhet som 

riktar sig till hemlösa och missbrukare. Verksamheten besöks 

dagligen av ca 50-80 personer. Förvaltningen värdesätter 

föreningens arbete och ser verksamheten som ett viktigt 

komplement till stadens och socialtjänstens olika insatser för 

hemlösa.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 maj 2017. 

Dnr 2016-689-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Ansökan om aktivitetsbidrag två till föreningen RSMH 
Carpe Diem 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd avslår RSMH Carpe Diems 

ansökan om aktivitetsbidrag om 6 175 kronor. 
 
Ärendet 

RSMHs lokalförening Carpe Diem Östermalm-Lidingö har 

ansökt om ett aktivitetsbidrag om 6175 kr för år 2017. 

Föreningen har 69 medlemmar och erbjuder bland annat café, 

bok- och studiecirklar i förvaltningens lokal på Oxenstiernas 

gata 31. Under 2017 planerar föreningen för en båtresa för 

medlemmar i syfte att stärka gemenskapen och ansöker därför 

om ett aktivitetsbidrag. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2017. 

Dnr 2017-92-5.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Ansökan om aktivitetsbidrag till Östermalms SPF-
föreningar 
 
Beslut 

Östermalms SPF-föreningar beviljas 20 000 kronor i 

aktivitetsbidrag. 

 
Ärendet 

Östermalm SPF-föreningar har tillsammans ansökt om ett 

aktivitetsbidrag om 35 000 kronor. De fyra SPF- föreningarna 

på Östermalm planerar för en seniordag i syfte att sprida 

kunskap om frågor som berör äldres vardag. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett  

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2017. 

Dnr 2017-274-5.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

15 juni 2017 
Blad 8 

 

  

§ 7   

Yttrande över stadsrevisionen i Stockholms stads 
årsrapport 2016 

Beslut 

Nämnden godkänner och överlämnar detta tjänsteutlåtande till 

Stockholms stads revisorer. 

 
Ärendet 

Stockholms stads revisorer har granskat Östermalms 

stadsdelsnämnds verksamhetsår 2016. Den årliga revisionen 

omfattar granskningar och bedömningar gällande 

stadsdelsnämndens ekonomiska och verksamhetsmässiga 

resultat, nämndens styrning, uppföljning och kontroll av 

verksamheten samt nämndens bokslut, delårsrapport och 

räkenskaper.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 maj 2017. 

Dnr 2017-232-1.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Yttrande till förvaltningsrätten 

Beslut 

1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner yttrandet till 

Förvaltningsrätten i Stockholm. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Förvaltningsrätten i Stockholm har förelagt Östermalms 

stadsdelsnämnd att yttra sig angående en laglighetsprövning 

enligt kommunallagen. Överklagan rör nämndens beslut 2017-

04-18, § 2, fastställande av underlag för budget 2018 med 

inriktning 2019 och 2020. Klaganden har påtalat en mängd 

brister i nämndens verksamheter med hänvisning till olika 

lagrum. Förvaltningen kan inte se att klaganden anfört någon 

omständighet som innebär att det överklagade beslutet är 

olagligt. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 maj 2017. 

Dnr 2017-344-1.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Yttrande till förvaltningsrätten 

Beslut 

1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner yttrandet till 

Förvaltningsrätten i Stockholm. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Förvaltningsrätten i Stockholm har förelagt Östermalms 

stadsdelsnämnd att yttra sig angående en laglighetsprövning 

enligt kommunallagen. Överklagan rör nämndens beslut 2016-

12-15, § 2, att godkänna verksamhetsplan inklusive budget och 

tillhörande bilagor för 2017. Klaganden har påtalat en mängd 

brister i nämndens verksamheter med hänvisning till olika 

lagrum. Förvaltningen kan inte se att klaganden anfört någon 

omständighet som innebär att det överklagade beslutet är 

olagligt. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2017. 

Dnr 2017-345-1.4 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Yttrande till förvaltningsrätten 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner yttrandet till 

Förvaltningsrätten i Stockholm. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Förvaltningsrätten i Stockholm har förelagt Östermalms 

stadsdelsnämnd att yttra sig angående en laglighetsprövning 

enligt 10 kap. 8 § kommunallagen. Överklagan rör nämndens 

beslut den 15 december 2016 om att förlänga avtal med Svevia 

AB, avseende parkskötsel, barmarksrenhållning och 

vinterväghållning på parkmark. 

 

Ärendet har hanterats med beaktande av aktuella bestämmelser i 

kommunallagen. Förvaltningen kan inte se att klaganden har 

anfört någon omständighet som innebär att det överklagade 

beslutet ska anses olagligt. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 maj 2017. 

Dnr 2017-322-1.4.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Dianagårdens vård- och omsorgsboende 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd beslutar att 

1. föreslå kommunstyrelsen att Dianagårdens vård-och 

omsorgsboende omstruktureras till seniorboende med 

aktivitetscentra 

2. uppdra åt förvaltningen att säga upp gällande ramavtal 

mellan Dianagårdens vård-och omsorgsboende och Micasa 

Fastigheter. 

 
Ärendet 

Dianagårdens vård- och omsorgsboende har ett föreläggande 

med vite från Arbetsmiljöverket som träder i kraft den 30 juni 

2019. Fastigheten som Dianagården bedriver sin verksamhet i är 

inte ändamålsenlig utifrån de boendes behov av vård- och 

omsorg. Av den utredning förvaltningen och Micasa Fastigheter 

i Stockholm AB har genomfört framgår att fastigheten har ett 

alltför omfattande renoveringsbehov för att kunna motsvara 

gällande behov och krav.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 maj 2017. 

Dnr 2017-235-7. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde 

ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

Alliansen är positiva till att Dianagårdens vård- och 

omsorgsboende omstruktureras till seniorboende med 

aktivitetscentra. Vi noterar att frågan om driftsform inte berörs i 

ärendet. Mot bakgrund av att det finns aktörer som visat intresse 

för att driva Dianagården utgår vi från att förvaltningen 

återkommer om driftsform och att en upphandlingsprocess 

initieras. Genom en upphandling säkerställs att den mest 

lämpade aktören tar över driften av Dianagården och att våra 

äldre får ett välfungerande seniorboende med aktivitetscentra.  
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Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort hade 

han ställt sig bakom Moderaternas och Liberalernas särskilda 

uttalande. 
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§ 12   

Utemiljön kring Humlanhuset 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner program och genomförande 

av upprustningen av utemiljön kring Humlanhuset. 

2. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att fatta 

beslut i genomförandeskedet inom godkänd budget för 

projektet. 

 
Ärendet 

Under hösten 2016 och våren 2017 hölls en dialog om utemiljön 

och ett programförslag för åtgärder togs därefter fram. Förslaget 

syftar till att göra Humlanhusets närmiljö mer omhändertagen, 

tillgängligare, tryggare och med fler aktiviteter, däribland ett 

utegym. Upprustningen planeras utföras under hösten 2017. 

 

År 2017 har 1,5 mnkr avsatts ur nämndens budget av  

parkinvesteringsmedel och 0,5 mnkr underhållsmedel för 

framtagande av program för upprustning, projektering samt för 

åtgärder kring Humlanhuset.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 maj 2017. 

Dnr 2016-616-3.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Förskolebuss i Östermalms stadsdelsnämndsområde 
 

Beslut 

Stadsdelsförvaltningen uppdrar åt förvaltningen att gå vidare 

med en planering för en pilot innehållande organisation, 

ekonomi, bemanning, tid och en risk-och konsekvensanalys. 

 
Ärendet 

I juni 2016 gav Östermalms stadsdelsnämnd förvaltningen 

uppdraget att göra en förstudie för att utreda möjligheten till att 

införskaffa och driva en kommunal förskolebuss i Östermalms 

stadsdelsnämndsområde, i syfte att öka förskoleverksamhetens 

kapacitet och kvalitet.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 juni 2017 

Dnr 2017-133-1.2.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m. fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för gemensamt förslag 

enligt följande: 

 

att avslå förvaltningens förslag till beslut, 

 att Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att gå vidare 

 med en tydligare redogörelse för en pilot innehållande 

 driftsform, organisation, ekonomi, bemanning, tid och 

en  risk- och konsekvensanalys. 

 att därutöver anföra följande: 
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 Vi har tidigare framfört det stora behov som finns av en trygg 

 barnomsorg för de barn som bor på Östermalm. Att skapa fler 

 mötesplatser för barn är önskvärt. 

 

 En förskolebuss kan vara ett sätt att möta osäkerheten i tillgång 

till  förskoleplatser i en snabbt växande stad, och samtidigt 

möjliggöra  för barn att få tillgång till natur, skog och kultur i hela 

staden.  

 

 Dock ställer vi oss frågande till att en förskolebuss skall drivas 

av  stadsdelen när det finns flera aktörer på marknaden. 

Dessutom  saknas information kring flera viktiga frågor som avser 

ekonomin  när det kommer till löpande drift och underhåll, 

utbildning samt  rekrytering av personal. 

 

 Mot den bakgrunden önskas en mer fördjupad information innan 

 en pilot införs. 

 
 Ersättaryttrande 

 Steven Crosson (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort hade 

 han ställt sig bakom Moderaternas och Liberalernas förslag till 

 beslut. 
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§ 13 a  

Partiell revidering av delegationsordning för 
Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

1. Nämnden beslutar att socialsekreterare vid 

försörjningsstödsenheten har rätt att fatta beslut om 

sommarlovspeng enligt 4 kap. 2 § socialtjänstlagen (SoL). 

2. Beslutet gäller från och med den 15 juni 2017. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Stockholms stad har beslutat införa sommarlovspeng, vilket  

innebär att barnfamiljer som har ekonomiskt bistånd kan 

beviljas ett extra bidrag.  

 

Beslut om sommarlovspeng ska fattas med stöd av 4 kap. 2 § 

socialtjänstlagen (SoL). Enligt nu gällande 

delegationsbestämmelser ska beslut enligt 4 kap. 2 § SoL fattas 

av sociala delegationen.  

 

Förvaltningen föreslår att beslutanderätten när det gäller 

sommarlovspeng delegeras till socialsekreterare vid 

försörjningsstödsenheten.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 juni 2017. 

Dnr 2017-1-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Serveringstillstånd RS Saini Food Services  

Beslut 

1. RS Saini Food Services bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker måndag till söndag i restaurang Namaste 

indiskt kök och café enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

3. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

RS Saini Food Services ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang, måndag till 

söndag mellan kl. 11.00 – 01.00 Ansökan om serveringstillstånd 

avser restaurang Namaste indiskt kök & café på 

Tegeluddsvägen 31. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte 

att serveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2017.  

Dnr 2017-325-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Stärka integrationspakt och obligatorisk 
samhällsinformation 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Johanna Sjö (M) har lämnat en motion om att stärka 

integrationspakt och obligatorisk samhällsinformation för 

nyanlända. Förvaltningen instämmer med motionären i att 

nyanländas etablering på arbetsmarknaden är en viktig fråga och 

att så många aktörer som möjligt är delaktiga i detta arbete. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 april 2017. 

Dnr 2017-246-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m. fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade  

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut att  

bifalla motionen. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 16   

Reviderade riktlinjer för omsorg på obekväm arbetstid 
i Stockholms stad 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till reviderade riktlinjer 

för omsorg på obekväm arbetstid i Stockholms stad. 

 
Ärendet 

Förslaget till reviderade riktlinjer innehåller förtydliganden 

gällande utbildningsnämndens ansvar för hanteringen av 

ansökningar och bedömning av ansökningar samt 

stadsdelsnämndernas ansvar för att placera och tillhandahålla 

omsorgen för förskolebarn. 

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 maj 2017. 

Dnr 2017-316-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m. fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för gemensamt förslag 

enligt följande: 

 att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut samt 

 att  därutöver anföra följande: 

 Vi har tidigare framfört det stora behov som finns av en trygg 

 barnomsorg i de fall den ges på kvällar och nätter. Det ger fler 

 föräldrar möjlighet att arbeta. 

 

 När det kommer till barnomsorg ska alltid barnets trygghet stå i 

 fokus. Vi avstyrkte därmed förändringen 2015, som innebar att 
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 även barnomsorg på obekväm arbetstid och på nätter i första 

 hand skulle genomföras i lokaler för ändamålet och inte i bar-

 nets hemmiljö, något som de allra flesta tidigare hade valt. Att 

 se över möjligheten till en flexibel lösning där så väl mor-och 

 farföräldrar som andra personer i barnets närmiljö menar vi 

 skulle fortsatt bidra till såväl att fler jobb skapas, som en mer 

 flexibel omsorg. 

 

 Nu tas ytterligare ett steg ifrån den småskaliga, trygga omsorg 

 som barn är i behov av på kvällar och nätter. Med förslaget att 

 minst två medarbetare ska finnas på plats hela tiden styr man 

 mot mer storskalig omsorg med många barn i samma verksam-

 het. Det är inte att utgå från barnets behov. Och med tanke på 

 att de allra flesta föräldrar med detta behov väljer att lösa om

 sorgen på annat sätt än via nattis är det svårt att se varför kom-

 munen inte skulle ha råd att se till barnens behov i första hand. 

 
 Ersättaryttrande 

  Steven Crosson (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort hade 

  han ställt sig bakom Moderaternas och Liberalernas förslag till 

  beslut. 
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§ 17   

Allmänhetens insyn avseende kommunala 
angelägenheter som utförs av privata utförare jämte 
revidering av klausul om meddelarfrihet och 
meddelarskydd (program/riktlinjer) 
 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner att Stockholms stads program för 

upphandling och inköp kompletteras med riktlinjer jämte 

avtalsklausul för säkerställande av allmänhetens insyn i 

verksamheter som bedrivs av privata utförare samt reviderad 

klausul om meddelarfrihet och meddelarskydd. 

 
Ärendet 

I syfte att förbättra kontroll och uppföljning av privata utförare 

samt stärka allmänhetens insyn i offentligt finansierad 

verksamhet har lagstiftaren infört nya bestämmelser i 

kommunallagen. Vidare har ett särskilt skydd för arbetstagare 

som slår larm om allvarliga missförhållanden införts i svensk 

lagstiftning per den 1 januari 2017. Lag om meddelarskydd i 

vissa enskilda verksamheter (skola, vård och omsorg) träder i 

kraft per den 1 juli 2017.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 maj 2017. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Kommunikationsprogram för Stockholms stad 2017-
2022 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till förslaget till nytt 

kommunikationsprogram. Programmet är välskrivet och ett 

användbart verktyg för att förmedla viktiga principer om stadens 

kommunikation till medarbetare i olika roller inom 

verksamheten.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 maj 2017. 

Dnr 2017-238-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Detaljplan för del av kvarteret Sperlingens Backe i 
stadsdelen Östermalm, S-Dp 2014-00404 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 
 

Ärendet 

Huvudsyftet med detaljplanen är att stärka innerstadens 

konkurrenskraft gentemot andra kraftigt expanderade delar av 

regionen. Det är därför angeläget att tillåta förändringar för att 

stödja områdets kommersiella och sociala betydelse och på 

samma gång värna och skydda den kulturhistoriskt värdefulla 

bebyggelsen.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 maj 2017. 

Dnr 2015-521-1.5.3.  

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m. fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade 

bifall till Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för gemensamt förslag 

enligt följande: 

 

 att  avslå förvaltningens förslag till beslut, 

 att       avbryta fortsatt planarbete samt  

 att  därutöver anföra följande: 
  

Låt oss börja med att understryka att det finns flera  positiva 

förtjänster i programförslaget. Exempelvis vore det positivt att 

kunna öka kvarterets attraktivitet ytterligare genom att tillföra 

moderna och ändamålsenliga kontorsarbetsplatser samt att ge en 
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koppling mellan Östermalms tunnelbanestation och 

Sturegallerian. Det är också positivt med förslaget om att stärka 

den urbana karaktären med ett utökat utbud av handel och kultur 

i kombination med ytterligare bostäder, samt ett återställande av 

Marmorhallarnas fasad mot Birger Jarlsgatan. 

  

Inför programsamrådet förhöll vi oss dock kritiska till ett antal 

bärande punkter. I huvudsak avsåg dessa avvägningar mellan 

motstående intressen liksom befintliga byggnaders värden i 

relation till mycket omfattande rivningar. Men det handlade även 

den mycket utdragna genomförandeprocessen som de facto 

skulle äventyra såväl Stureplans fortsatta nöjesliv som övriga 

näringsverksamheter och boende i området.  Denna oro har till 

stor del besvarats. Dock kvarstår flera frågor gällande förslagets 

totala omfattning och negativa påverkan på befintliga 

verksamheter. 

  

Syftet så som det är beskrivet går att uppnå utan dessa 

omfattande ingrepp och med betydligt mindre risk för negativa 

konsekvenser av projektet. Exempelvis kan kopplingen mellan 

tunnelbanan och Sturegallerian genomföras utan att riva 

någonting utom parkeringshuset. Det går därtill utmärkt att skapa 

bättre möjlighet att orientera sig inuit kvarteret utan att riva 

fastigheterna Stureplan 2, 4 och 6 och därmed inte äventyra 

befintliga verksamheter. De ingångar för allmänheten till 

kvarteret som nu föreslagits kan också dessa åstadkommas utan 

andra rivningar än av parkeringshuset. Planlösningen som 

föreslås i och med att Freys hyrverk bevaras, med undantag för 

den södra flygeln, är förvisso bättre än det tidigare förslaget men 

borde kunna åstadkommas utan föreslagna rivningar. 

  

Det är positivt att höjderna i kvarteret hålls nere, men vi förvånas 

över att konsekvenserna av att stänga ner Stureplanskvarteret 

under mycket lång tid i princip inte berörs alls i underlaget från 

ett trafik och logistikperspektiv. Platsens betydelse för 

Stockholms krog- och näringsliv kan knappast överskattas. 

  

Föreliggande förslag talar om värdet av att bevara "årsringarna" 

från exempelvis 80-talets inglasning av Privatgatan. I det 

sammanhanget borde dock hänsyn tas till det faktum att platsens 

själ, och därmed attraktionskraft, inte bara består av den 

arkitektur som är värd att bevara. Den består i minst lika stor 

omfattning av de verksamheter som fyller platsen med liv. 

  

Ett sådant exempel är Sturehof, som har legat på platsen sedan 

1897, och inreddes i sin nuvarande skepnad 1995 – 1998, dock 
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bevarat i sin ursprungliga form, men som nu föreslås genomgå 

omfattande rivning. Det faller på sin egen orimlighet att riskera 

denna, och andra, verksamheters fortlevnad på platsen med så 

pass omfattande ingrepp.  

  

En ytterligare fråga som har stor bäring på verksamheterna är hur 

varuförsörjningen till verksamheter som skall hållas öppna i 

kvarteret ska kunna lösas under den tid som fastigheten på 

Humlegårdsgatan 17, som innehåller lastkaj och varumottagning 

idag, rivs och återuppbyggs. Att inte riva just det huset utan 

istället bygga ut befintlig lösning för att klara fastigheternas 

samlade framtida behov och miljökrav är fullt möjligt och skulle 

möjliggöra kontinuerlig drift av verksamheter i kvarteret under 

byggtiden. Vidare belyser inte ärendet hur kollektivtrafiken i 

form av tunnelbanenedgången vid Stureplan samt stombusslinje 

1 kommer att beröras under byggnationstiden. 

 

Fortfarande kvarstår i förslaget mycket omfattande rivningar av 

hela parkeringshuset, i stort sett hela byggnaderna Stureplan 4 

och Stureplan 6, delar av Stureplan 2, Hela Humlegårdsgatan 17 

och delar av Freys hyrverk. Så även om rivningarna begränsats 

något jämfört med det ursprungliga förslaget så kvarstår mycket 

omfattande rivningar och därmed stor påverkan på 

verksamheterna i detta och närliggande kvarter, med stora 

konsekvenser för staden som följd under ett stort antal år. De 

vinster man gör och som inte kan uppnås utan omfattande 

rivningar verkar samtidigt vara små, om ens några, i relation till 

de risker man tar i projektet. 

  

Med anledning av ovanstående finner vi det olämpligt att 

fortsätta detaljplanearbetet. 

 

Särskilt uttalande 

Mats Hasselgren (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

Sturegallerian tillhör tillsammans med övriga fastigheter i 

kvarteret Sperlingens backe några av Stockholms mest älskade 

miljöer. Gallerian och närområdet präglas i dag av ett levande 

stadsliv i princip dygnet runt. Vi tar kraftfull ställning mot 

förslaget och anser inte att omfattningen av de rivningar som 

föreslås vara rimliga. Stureplan är känt i hela landet som en nod i 

nattlivet, och är en levande plats större delen av dygnet. Det 

finns ett allmänt intresse i att denna status bevaras. Rivningarna 
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får så allvarliga konsekvenser för Stureplan att platsen riskerar 

att dö ut.  

 

Stureplanskvarteret både kan och bör utvecklas. Kvarteret skulle 

kunna innehålla fler bostäder och tillgängligheten skulle kunna 

förbättras. Ett av många problem med förslaget är att allt för liten 

andel av nybyggnationen består av bostäder. Vi kräver att minst 

25 procent av varje ny kvadratmeter i området består av 

bostäder. Att riva parkeringshuset till förmån för fler bostäder 

skulle vara ett bra förslag. Idén att skapa en ny 

tunnelbaneuppgång tycker vi också är bra. Men det 

omdaningsprojekt som föreslagits har för liten andel bostäder 

och tar inte heller tillräcklig hänsyn till det lokala folklivet.  

 

Med de föreslagna detaljplansändringarna framgår det att 

Stureplan riskerar att gå från nattlivsnod till en stor 

byggarbetsplats under sju år, där risken för att nattlivet inte kan 

överleva är överhängande. Det är en förlust för stockholmarna 

och en förlust av nästan 1000 arbetstillfällen. 

 

Av tjänsteutlåtandet framgår att projektet fortfarande innehåller 

omfattande rivningar. Kontoret beskriver att ”ambitionen” är att 

Stureplan ska kunna vara öppet och fungera under rivningarna. 

Vi, och många av näringsidkarna i området delar inte den 

bedömningen. Stureplan kommer om projektet genomförs vara 

en svårtillgänglig byggarbetsplats vilket kommer ha starkt 

negativa effekter för nöjeslivet vid Stureplan. 

 

Det är naturligt att en fastighetsägare vill förädla sin fastighet. 

Staden ska generellt vara en smidig part att arbeta med. Det finns 

dock viktiga intressen i Sperlingens backe. Utöver ovan 

beskrivna risker för nattlivet finns också negativa effekter för 

kulturmiljön. Kvarteret Sperlingens backe skonades från 

Citysaneringen och här finns ännu byggnader kvar från den 

första utbyggnadsfasen.  

 

Här finns byggnader med stort kulturhistoriskt värde och med 

individuell utformning som skapar en varierad bebyggelse. Med 

sin enhetliga höjdskala, präglad av 1874 års byggnadsstadga, och 

med sin enhetliga bebyggelsemassa utgör kvarteret en god 

representant för den klassiska stenstaden. De föreslagna planerna 

innefattar att fyra hus från 1800-talet rivs. Det innefattar de båda 

flyglarna till Freys Hyrverk och Bångerska Palatset. Det är ett 

allt för grovt ingrep i den kulturhistoriska miljö som existerar i 

området för att kunna försvaras av de fördelar som 
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nybyggnationen skapar. Ett projekt för att rusta upp Stureplan 

måste ske mer varsamt. 

 

När Medborgarhuset skulle byggas om på Södermalm blev 

konsekvensen att stockholmarna förlorade ett av få ställen 

innanför tullarna där livemusiken inte störde. Liveklubben 

Debaser fick flytta, trots löften om att de skulle få finnas kvar. 

En åtråvärd konsertlokal i innerstadsläge gick därmed upp i rök. 

Den här gången är det långt allvarligare än en enskild 

konsertlokal och klubb. Nu är en stor del av Sveriges största 

nöjeslivsmiljö hotad, därför att en ägare med svag koppling till 

Stockholm bestämt sig för att driva igenom ett så genomgripande 

rivningsprojekt att det som idag finns på platsen kommer att 

försvinna. Släck inte ner Stureplan - lägg rivningsplanerna åt 

sidan. 

 

Villkoren för en lyckad upprustning av Stureplan är för oss 

tydliga. Nattlivet måste kunna fortsätta leva och de ingrepp som 

görs måste vara förenligt med möjligheten att uppleva och förstå 

stenstaden. Inget av dessa villkor uppnås i det projektet som tas 

fram av majoriteten. Vi föreslår därför att förslagen på rivningar 

stoppas i sin helhet. 
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§ 20   

Månadsrapport för maj månad 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

överskott om 24,6 mnkr. Budgeten har justerats efter nämndens 

beslut om verksamhetsplan 2017 utifrån kommunstyrelsens 

ärende avstämning av mål och budget för 2017. 

 

Dnr 2017-166-1.2.1.  
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§ 21   

Anmälan av förskoleundersökning år 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Förskolorna får fortsatt gott resultat i årets undersökning. 

Jämfört med kommunala förskolor i staden totalt är 

vårdnadshavarna i Östermalm generellt sett mer nöjda år 2017. 

Över tid är vårdnadshavarna i kommunala förskolor i 

Östermalm generellt mer nöjda jämfört med år 2016. 

 

Dnr 2017-263-1.2.1.  
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§ 22   

Planskild korsning Frescati 
 
Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den 

till handlingarna. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Trafikförvaltningen har utrett möjligheterna att bygga en 

planskild korsning vid Frescati. 

 

När utbyggnaden av Roslagsbanan är klar år 2021 kommer det 

att passera upp till 40 tåg per timme på sträckan, som trafikeras 

av alla tre linjer. 

 

Den aktuella korsningen, enda bilvägen in till Bergianska 

trädgården, kommer då att vara i praktiken obrukbar eftersom 

bommarna kommer att vara nedfällda ca 50 minuter per timme. 

Trafikförvaltningen har därför utrett fyra olika huvudalternativ 

som innebär att biltrafik, gång och cykel separeras från 

tågtrafiken genom byggandet av en tunnel eller bro. 

 

Dnr 2017-328-1.5.3. 
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§ 23   

Anmälan av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS, 
kvartal 1 2017 - socialtjänst 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Detta ärende avser rapportering av tidigare anmälda beslut som 

inte verkställts inom tre månader. Ärenden rapporteras varje 

kvartal till dess att de är verkställda. Kvartal ett avser 

rapporteringsperioden 15 mars – 15 april 2017. 

Socialtjänstavdelningen har rapporterat nio ej verkställda beslut 

kvartal ett enligt LSS och  ingen enligt SoL. 

 

Dnr 2017-255-1.2.1. 
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§ 24   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens råd för funktionshinderrådets 

protokoll från den 11 maj 2017. 
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§ 25   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 29 maj 2017. 
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§ 26   

Protokoll från stadsdelsnämndens ungdomsråd 
 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens ungdomsråds protokoll från den 

4 maj 2017. 

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

15 juni 2017 
Blad 36 

 

  

§ 27   

Anmälan av promemoria 2017-06-15 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Förteckning över inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag 

och protokollsutdrag m.m. till Östermalms stadsdelsnämnd. 

 

Från och med den 27 april 2017 till och med den 24 maj 2017. 

 

 

Protokoll från kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i 

Stockholms stad 

 

A. Protokoll från kommunstyrelsens sammanträde den 17 maj 

2017, utdrag 

§ 3 Hållbarhetsrapport för Stockholms stad 2016. Dnr 119-

1609/2015 

 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 15 

maj 2017, utdrag 

§ 14 Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och 

förskolor 2017. Dnr 141-2067/2016. 

 

B. Protokoll från socialnämnden 

 

Protokoll från tillståndsutskottets sammanträde den 25 april 

2017. 

Protokoll i sin helhet. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde den 16 maj 2017,  

utdrag 

§ 12 Rapport om socialtjänstens kontakter med vuxna med 

missbruksproblem under oktober 2016. Dnr 3.1.1.-122/2017. Se 

ärende 12 på dagordningen: 

https://insynsverige.se/stockholm-soc/dagordning?date=2017-

05-16 

 

C. Protokoll från äldrenämnden 

 

Protokoll från äldrenämndens sammanträde den 25 april 

2017, utdrag 

https://insynsverige.se/stockholm-soc/dagordning?date=2017-05-16
https://insynsverige.se/stockholm-soc/dagordning?date=2017-05-16
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§ 13 Sammanställning av kvalitetsobservationer för år 

2016. Dnr 4.1-304/2017 

 

Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 

Medborgarförslag inkom den 4 maj 2017 angående 

suicidprevention. Dnr 2017-84-1.2.4.  Se bilaga 1 

 

Brev till Östermalms stadsdelsnämnd med flera inkom den 6 

maj 2017 om ny lagstiftning för bättre psykisk hälsa och 

suicidprevention. Dnr 2017-84-1.2.3.  

Se bilaga 2 

 

Brev till Östermalms stadsdelsnämnd inkom den 23 maj 2017 

om driften av Rio vård- och omsorgsboende i Attendo Sverige 

ABs regi. 

 

Medborgarförslag inkom den 23 maj 2017 via Insyn Sverige om 

farthinder vid bron vid Laduviken. Dokid 52671  Se bilaga 3.   

Förslaget skickat till trafikkontoret och till förvaltningens 

trygghets- och säkerhetssamordnare. 

 

D. Inkomna domar, beslut och protokoll 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

DOM 2017-05-08 målnr: 26398-16 gällande överklagat beslut, 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 24 november 2016 § 2. 

Laglighetsprövning enligt kommunallagen; fråga om 

överklagbart beslut. Förvaltningsrätten avvisar överklagandet. 

Dnr 2016-524-1.2.4. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

BESLUT 2017-04-27 målnr: 9801-17 gällande överklagat 

beslut, Östermalms   stadsdelsnämnds beslut 2017-04-18 § 2. 

Laglighetsprövning enligt kommunallagen; nu fråga om 

inhibition. Förvaltningsrätten avslår yrkandet om inhibition. Dnr 

2017-344-1.4. 

 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 06 

BESLUT 2017-05-05 målnr: 2701-17 gällande överklagat 

beslut, Förvaltningsrätten i Stockholms beslut 2017-04-27 i mål 

nr 9801-17 avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

nu fråga om prövningstillstånd. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast.  

Dnr 2017-344-1.4. 
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§ 28   

Information av stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade nämnden om 

följande: 

 Det vinnande anbudet som Temabo AB tilldelats för 

Kampementets vård- och äldreboende är överklagat. 

Upphandlingsprocessen är därmed inte avslutad. 

 Som en dialogaktivitet och del i arbetet med att samla in 

synpunkter som underlag till nya parkplanen för 

Östermalms parker arrangeras en fototävling. På  

stockholm.se/ostermalm/parkplan finns instruktioner och 

tävlingsregler. Vinnaren meddelas senast 18 augusti. 

 Nu är Valhallavägens nya Pop up-park invigd! Parken 

finns på Valhallavägens mittstråk utanför Fältöversten 

fram till september 2017.  

Läs mer stockholm.se/ostermalm/valhallavagenPopup  

 I alla av stadsdelens tre parklekar firas midsommar 

Tessinparkens parklek: onsdag  21/6 kl 13.00 

Humlegårdens parklek: torsdag 22/6 kl 10.00 

Gustav Adolfs parklek: torsdag 22/6 kl 13.30 

 I år bjuder stadsdelsförvaltningen på extra många 

sommaraktiviteter för unga både i parkleken, 

ungdomsparken och i Humlanhuset och i form av 

utflykter till exempel till Gröna Lund. 

Läs mer på stockholm.se/ostermalm/sommar2017 

 Stadsdelsförvaltningens träffverksamheter för äldre  

Seniorträffen, Rioträffen och Hjorthagsträffen har öppet 

som vanligt under sommaren. Bussutflykter anordnas 

som tidigare för äldre.  
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§ 29   

Övriga frågor 
Tobias Sjö (M) och Birgit Marklund Beijer (S) informerade från 
senaste förtroenderådet vid Rio vård- och omsrogsboende. 

Henrik Lundquist (M) och Fredrik Boeke (S) informerade från 

senaste förtroenderådet vid Kampementets vård- och 

omsorgsboende. 

 

Therese Carlborg (M) framförde att hon önskade att formella 

beslut såsom tilldelningsbeslut i upphandlingsärenden i 

fortsättningen omgående kommuniceras ut till samtliga 

ledamöter och ersättare i stadsdelsnämnden. 

 

Vidare framförde Andrea Ström (M) att det framkommit att det  

finns allvarliga brister från utövare av vissa jourhem för 

ensamkommande flyktingbarn. Det är mycket viktigt att 

förvaltningen sköter uppföljningen och erbjuder nya jourhem i 

sådana fall då åtaganden inte skötts och inte placerar nya barn i 

dem. 

 
Inkomna skrivelser från förtroendevalda 

Skrivelse av Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren 

(L) om uppföljning och kvalitet inom mottagandet av 

ensamkommande flyktingbarn. 

Dnr 2017-411-1.1. 

 

Skrivelse av Therese Carlborg m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) 

om upphandling av Kampementets vård- och omsorgsboende. 

Dnr 2017-414-1.1. 
 

Ersättaryttrande anmäldes av ersättaren Steven Crosson (KD)  

att om han hade tjänstgjort hade han ställt sig bakom de två  

skrivelserna. 

 
Beslut 

Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 30   

Anmälan om behov av särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 9 § föräldrabalken (FB) 
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§ 31   

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 § föräldrabalken (FB) 
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§ 32   

Information om inkommen utredning enligt 14 kap. 
socialtjänstlagen (SoL) i enskild verksamhet – Aleris 
hemtjänst Östermalm 

 

Dnr 2017-314-1.2.2. 
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§ 33   

Information om inkommen utredning enligt 14 kap. 
socialtjänstlagen (SoL) i enskild verksamhet – 
Björntorps HVB-hem 
 

Dnr 2017-222-1.2.2. 
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§ 34   

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 11 maj 

2017 och den 8 juni 2017. 


